
 

 

Proces-verbaal van het Bestuursorgaan (BO) van 3 oktober 2023 
 
Aanwezig:  
Christophe Denayer, voorzitter – CD  
Patrick Celis, bestuurder –  PC  
Emma D’Hooghe, bestuurder -  D 
Ilse Haest, bestuurder – IH  
Leo Lucas, bestuurder – LL 
An Van Aken, bestuurder -  AVA 
Manou Van der Brempt, ondervoorzitster – MVB 
Mathieu Verly, bestuurder – MV 
Christoph Van Dessel, Algemeen Directeur – CVD 
 
Geëxcuseerd: 
Edward Bolluijt, bestuurder -  EB 
Yves De Decker, bestuurder – YDD   
Jeanne Gilleman, bestuurder – JG 
 
De voorzitter opent om 19u05 de vergadering van het Bestuursorgaan, die in het Center 
of excellence wordt gehouden.  
  

1. Proces-verbaal van 5 september 2023 
Het PV van de bestuursvergadering van 05/09/2023 wordt unaniem goedgekeurd. 
Ter verbetering van de opvolging van de uitstaande punten stellen de bestuurders 
enkele aanpassingen voor. CVD zal dit toepassen vanaf huidig PV. 
 

2. BO van de KBHB 
De voorzitter geeft feedback over de BO vergadering van de KBHB van 13 september jl. 
Er werd o.a. besproken om: 

 Een werkgroep op te richten die de huidige governance van de BO’s tegen het 
licht zou houden, en aanbevelingen doet ter optimalisatie (CVD overloopt enkele 
reeds geformuleerde suggesties); 

 Met consultant Roland Berger te evalueren of de installatie van een soort 
parlement (met vertegenwoordigers van de clubs) al dan niet zinvol is (cfr. idee 
vanuit de day off van de KBHB eerder dit jaar); 

 Het strategisch plan van de KBHB up te daten en daarvoor een werkgroep op te 
richten; 
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De voorzitter bevestigt vervolgens dat LFH bestuurder Nicolas Dassonville gecoöpteerd 
wordt, zoals was overeengekomen.  
CD vindt dat wij in de huidige omstandigheden - waarbij in de komende weken en 
maanden een nieuwe oefening rond de governance van de bestuursorganen nog op de 
agenda staat - nog niet kunnen besluiten om ook aan VHL zijde meteen een te coöpteren 
bestuurder voor te stellen. Hij stelt de VHL bestuurders dus voor om op de resultaten 
en aanbevelingen vanuit de werkgroep te wachten. Het voltallige BO stemt hiermee in. 
Het BO van de VHL kan immers ten allen tijde iemand voordragen op een later moment. 
Ondertussen wordt overeengekomen dat Manou VBD zal deelnemen aan de werkgroep 
rond de governance. 
Tot slot debrieft de voorzitter ook over de gesprekken m.b.t. de index, de update van de 
forecast 2023 van de KBHB en de stadions van Waver en Ukkel. 

  
3. Werkgroepen en commissies 

CVD bevestigt dat een kleine werkgroep werd opgestart in het kader van de procedures 
voor grensoverschrijdend gedrag. Medewerker Cindy Vanduffel heeft contact met een 
bedrijf (Trustan) dat een digitale, beschermde omgeving biedt voor de aangiftes en 
verwerking van dergelijke dossiers. 
Gezien één van de eigenaars van het bedrijf de zoon is van de VHL voorzitter, wordt 
overeengekomen dat een aparte werkgroep zich zal buigen over een potentiële 
samenwerking met Trustan: 2 bestuurders van het BO (An Van Aken en Leo Lucas) zullen 
dit bedrijf evalueren. Zij zullen hun conclusies voordragen aan het voltallige BO, dat de 
finale beslissing zal nemen. Voorzitter CD zal niet deelnemen aan dit beslissingsproces. 
 
CVD informeert dat medewerker Cindy Vanduffel volgende week een vergadering heeft 
met de ethische commissie, in aanwezigheid van ex-VHL bestuurder Jacques Lechat. Ze 
zal vragen of Jacques zijn mandaat binnen deze commissie wil verlengen. Het BO stemt 
alvast in met deze herbenoeming. Bij de redactie van dit PV was bekend dat Jacques had 
toegezegd. 
 

4. Evaluatieproces medewerkers 
In voorbereiding van de evaluaties van de medewerkers van de VHL voor het afgelopen 
kalenderjaar legt de voorzitter het idee over de procedure van een zogenaamde “360 
graden evaluatie” opnieuw ter bespreking op tafel.  
In de context van de beperkte structuur van onze federatie, en de huidige processen die 
goed verlopen, beslist het BO definitief om geen bijkomende ‘360 evaluatie’ uit te 
voeren. 
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5. Drop out 

Zoals afgesproken in een voorgaande BO vergadering heeft de algemeen directeur een 
analyse gemaakt van de drop out in onze sport. 
Met behulp van de database die Sport Vlaanderen aan alle Vlaamse sportfederaties ter 
beschikking stelt, bezorgt CVD een inzicht in de drop out van onze spelers en speelsters, 
in vergelijking met andere (team)sporten. De voornaamste conclusies zijn: 

 De drop out in hockey is het hoogst op 18-jarige leeftijd, zowel bij jongens 
(26.5%) als (en vooral) bij meisjes (40%); 

 Ook op 19-jarige leeftijd is de drop out hoog (gemiddeld 25% versus bijv. 13% bij 
voetbal); 

 De getrouwheid in hockey bij de 10- tot 16-jarigen is relatief hoog (gemiddeld 
slechts 5.9% drop out, versus 14.4% in andere sporten); 

 De uitstroom in 2022 (in absolute aantallen) is: 
o Gelijkaardig verdeeld bij jongens versus meisjes in de categorieën U12 

t.e.m. U16 namelijk 256 spelers vs 252 speelsters; 
o Is meer dan dubbel zo hoog bij meisjes versus jongens in de categorieën 

U17-U20: 256 spelers versus 514(!) speelsters ; 

 Opmerkelijk: De drop out in hockey (bij 17-18-19 jarigen) in de 2 coronajaren was 
lager dan het jaar daarvoor, maar steeg in het jaar daarna, terwijl bij andere 
sporten gemiddeld de uitstroom net steeg tijdens de coronajaren, en daarna 
terugviel op het oude en lagere niveau.  

De staff is van oordeel dat het gemiddeld hoger opleidingsniveau in de hockeypopulatie, 
waar het % adolescenten die na de humaniora verder studeren (hogeschool en 
universiteiten) hoog is, een meer dan waarschijnlijke verklaring is voor de hogere drop 
out op 18-jarige leeftijd. 
CVD bevestigt dat een nieuwe werkgroep zich in de komende maanden zal buigen over 
de potentiële aanpassing van de jeugdcategorie U19 naar U18, en dat die taskforce 
bovenvermelde bevindingen daarin zal meenemen. 
 
 

6. Varia 
6.1. CVD geeft een update over het project rond vrouwen i/d sport. 
6.2. CVD bevestigt de goede start van het Urban hockey project in Antwerpen 

en Gent, en het feit dat vzw ‘Growing by hockey’ zal aansluiten bij de LFH, gezien 
hun focus op het Brussels gewest. 
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6.3. De algemeen directeur informeert het BO over de moeilijkheden in de 
zoektocht naar een geschikte Coach Academy Manager. Geen van de kandidaten 
voldoet aan de verwachtingen. CVD beslist derhalve om tijdelijk met externe 
krachten te werken in afwachting van een nieuwe procedure die hij zal starten 
in feb-mrt 2024. De daadkracht van onze coach academy afdeling zal evenwel op 
een lager niveau liggen, waardoor sommige (deel)projecten pas later zullen 
kunnen worden opgestart en/of afgewerkt. 

6.4. CVD bevestigt dat wij het initiatief hebben  genomen om de VHL clubs 
een EHBO opleiding aan te bieden (ter waarde van 350 euro). Gezien het positief 
financieel resultaat voor 2023, zal de VHL deze kost op zich nemen. Het BO juicht 
dit initiatief toe. 

6.5. LL vraagt wat de status is rond CRM. Er ontstaat een debat: omdat CVD 
o.b.v. de reacties vanuit een vorige BO vergadering geen verdere stappen meer 
had genomen, werd de project niet verder onderzocht. LL is bereid 
ondersteuning te bieden in de analyse, indien wij een potentiële partner 
overwegen. CVD zal de draad opnieuw opnemen. 

6.6. PC vraagt opnieuw te evalueren of wij geen opbergkast kunnen 
installeren op de 2de verdieping van het CoE. CVD bezorgt PC de reeds 
ontvangen offertes. 

6.7. IH vraagt om een update i.v.m. het dashboard. Wie en hoe wordt dit 
momenteel gebruikt? Zijn er nieuwe ontwikkelingen nodig en/of gepland? CVD 
zal in de BO vergadering van 8/11/2024 meer toelichting geven. 

 
 
Alle agendapunten werden besproken, waarop de voorzitter de vergadering om 22u00 
beëindigt. De volgende vergadering van het BO staat gepland op woensdag 8 november 
2023. 
 

                                                    
Christophe DENAYER      Christoph VAN DESSEL 
Voorzitter       Algemeen directeur 
 
 


